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Rendkívüli elnökségi ülés
Időpont: 2023. 07. 06. 18:15
Helyszín: online, Zoom alkalmazáson keresztül

Jelen vannak:
Balázs Gábor — elnök
Tekauer Norbert — alelnök (18:43-kor c5atlakozik)
Bódi Richárd — elnökségi tag
Harsányi Enikő — elnökségi tag .

Katona Dávid — elnökségi tag
Kiss Imre — elnökségi tag
Kövesdi Andrea — elnökségi tag (18:29-kor csatlakozik)
Kurucz Tamás — elnökségi tag
dr. Sárdy György — a felügyelőbizottság tagja
Mihályi Petra — főtitkár
Bezzeg Nándor - vendég
Pehr Nándor— Pécsi Darts Club, elnök
Szalai Richárd — Pápai Holdkő darts Club, elnök

A Magyar Darts Szövetség rendkívüli elnökségi ülését Balázs Gábor, a szervezet elnöke 2023. 07. 06-
án, 18:20-kor nyitja meg. A nyílt ülés meghívóját 2023. 07. 30-án kapta meg az elnökség e-mailben, a
felügyelőbizottság és a tagszervezetek értesítése is megtörtént.

Balázs Gábor megállapítja, hogy hat elnökségi tag van jelen, így az ülés határozatképes. Felkéri
Mihályi Petra főtitkárt, hogy készítse el a jegyzőkönyvet, aki a felkérést elfogadja.

Balázs Gábor javasolja, hogy a meghirdetett napirendi pontok közül a 2. (Versenyiroda vezető
munkakör esetleges megváltoztatása/vagy megtartása (Versenyigazgató, sportigazgató) munkakör
meghatározása), a 3. (Csatoltan megküldött koncepciótervek megvitatása) a 4. (Szakmai fórum) és az
5. (“Versenyiroda vezető” meghatározott munkakör betöltése) összevontan kerüljön tárgyalásra. A
jelenlévők egyet értenek a módosítási javaslattal, és elfogadják azt.

Napirendi pontok:

1. Beérkezett tagfelvételi kérelmek elbírálása. Előadó: Mihályi Petra, főtitkár
2. Állandó versenyiroda létrehozásával és a versenyrendszer megreformálásával kapcsolatos

kérdések megvitatása. Előadó: Balázs Gábor, elnök
3. Egyebek



1. Beérkezett tagfelvételi kérelmek elbírálása

Mihályi Petra főtitkár arról tájékoztatja az Elnökséget, bogy az előző elnökségi ülés óta eltelt
időszakban két tagfelvételi kérelem érkezett a Magyar Darts Szövetséghez. A hátrányos helyzetű
gyermekek sportjával foglalkozó Sopi Sport System Nonprofit KFT. és a hódmezővásárhelyi Pepperoni
Darts Club jelezte csatlakozási szándékát, és minden szükséges dokumentumot megfelelően
nyújtottak be. Balázs Gábor elnök hozzáteszi: a nonprofit kft. illetékeseivel telefonon is egyeztetett.

Az elnökség a 1/2023. (Vll.06.) számú határozatában egyhangúlag elfogadia a Sopi Sport System
Nonprofit KFT. tagfelvételi kérelmét.

Az elnökség a 2/2023. (Vll.06.) számú határozatában egyhangúlag elfogadja a Pepperoni Darts Club
tagfelvételi kérelmét.

2. Álland6 versenyiroda létrehozásával és a versenyrendszer megreformálásával kapcsolatos
kérdések megvitatása

Balázs Gábor, a Magyar Darts Szövetség Elnöke arról tájékoztatja az elnökséget, bogy Bezzeg Nándor,
akit a hazai darts ikonjának tart, s akivel a versenyigazgatói pozíció betöltése kapcsán egyeztetett,
személyes jelenléttel megtartott elnökségi ülésen kívánta megbeszélni a napirendi pontban
meghatározott kérdéseket, mivel személyesen olyan dolgokat is kimondanak az emberek, amit egy
online konferenciahívásban nem feltétlenül. Elnök úr ezzel kapcsolatban jelzi: erre a nyár végéig
véleménye szerint nem lehet sort keríteni. Hozzá teszi, Bezzeg Nándor tapasztalatára, véleményére a
sportágban szükség van Magyarországon.

Kitér arra is, hogy nagyobb a költségvetés, mint négy évvel ezelőtt, így lehetőség van arra, hogy
szakmai munkatársakat foglalkoztassanak a szövetségnél, ne mindenki társadalmi munkában segítse
a darts fejlődését illetve ne kevés fizetségért. Ennek ellenére továbbra sem lehet 5-6 státuszt
létrehozni, ugyanakkor azokat az operatív feladatokat el kell látni, amelyeket eddig az Elnökség
végzett, noha nem feltétlenül lenne feladata. Ezzel kapcsolatban megjegyzi: az elmúlt napok
egyeztetései alapján úgy érzi, mintha Bezzeg Nándort megvezették volna annak kapcsán, mire van
szükség a versenyek lebonyolításához, annak koordináláshoz, amely személyes jelenlétet is igényel.
Kettős feladatkörnek nevezi, amely egyrészt áll a jövőre vonatkozó szakmai koncepció
kidolgozásából, másfelől viszont az eseményeket isle kell bonyolítani, s ebben lehet nézeteltérés.

Bezzeg Nándor reakciójában elmondja, áprilisban kereste őt meg Balázs Gábor Elnök az ajánlattal,
felkérte, vázolta a feladatokat. Két hét gondolkodási~ idő után határozott igennel felelt, úgy vélte,
tudja vállalni a pozíciót, az azzal járó teendőket. Úgy látja azonban, hogy amit akkor elvállalt, azóta
megváltozott, s az egész egyeztetést a tárgyalást új alapokról kellene indítani. Úgy fogalmaz: ha
jóindulatúan közelíti meg a helyzetet — márpedig jóindulatú szeretne lenni —‚ akkor elbeszéltek
egymás mellett Balázs Gáborral. Ezért kéri, hogy asztalnál, személyesen ülhessen le a szövetség
vezetőivel, elkerülve, hogy ismét elbeszéljenek egymás mellett.

Balázs Gábor szerint figyelembe kell venni, hogy pár éve milyen anyagi helyzetben volt még az MDSZ
— más szövetségeknél akkora összeget költenek el az alkalmazottak vérére, amekkora akkoriban az
MDSZ egész éves költségvetése volt, a fizetett munkatársak pedig nagyjából 150 000 Ft-ért dolgoztak
a szervezetnél. Kiemeli: két dolgozóval nem lehet jól felépíteni a szövetség működését, de azért a
jelenlegi, jobb körülmények között is igyekszik megfelelő keretek között tartani a szövetség alapvető
működési költségeit, hogy az ne nagyon lépjen túl 18-20 millió forintos összeget. A maradékból így
lehet versenyeztetésre, edzőtáborokra, külföldi versenyek finanszírozására költeni, amely az



eredményességet, s ezáltal a darts jövőjét szolgálja. Hozzáteszi, a több alkalmazott, vagy a magasabb
bérek sem lennének ellenére, de ehhez a forrást is meg kell szerezni, akár a Honvédelmi
Minisztériumon, akár pályázatokon keresztül. Ez az oka annak, hogy jelenleg nem tud a szövetség a
soft és steel szakágra teljesen különálló lebonyolító csapatot kialakítani. Arra is felhívja a figyelmet,
hogy ezeket a feladatokat a korábban alelnöki tisztséget betöltő Molnár László, valamint Kövesdi
Andrea társadalmi munkában végezte. Méltánytalannak érzi azonban, hogy Elnökként azzal kellene
foglalkoznia egy-egy megméretésen, hogy hány toll van az adott versenyen, s legfőképp azért nem
helyesli, mert rontja a hatékonyságot. Mindezeket figyelembe véve leszögezi: nem szeretné, hogy a
jövőben ne egy kézben legyen a versenylevezetés.

Kiss Imre nem látja még igazán kikristályosodva, hogyan fog működni a versenylebonyolítási
rendszer. Megjegyzi, szervezett már korábban is versenyeket, és rengeteg vele a munka, ráadásul azt
érzékeli, a szövetség adatgyűjtő rendszere is darabos. A Ievezető rendszer létrehozása véleménye
szerint nagyon sokat segített minden egy helyre került és ~tlátható lett, ugyanakkor a pozíció
technikai és emberi kvalitásokat egyaránt igényel — érteni kell mindenhez: a számítógéphez, a
verseny levezetéséhez... Ha lesz egy ilyen állás Az MDSZ-nél, és ez lesz a feladatkör, akkor aki ezt
vállalja, az tudja, hogy mindezt meg kell csinálnia.

Kurucz Tamás is arra emlékeztet a versenyigazgatói pozíciót eddig társadalmi munkában látták el a
szövetségnél, és ha most van anyagi keret egy ilyen feladatkörre, akkor annak, aki vállalja az állást, a
tól z-ig az egész feladatkört le kell fednie, az elején a bepakolástól kezdve egészen a végén a
kipakolásig. Szerinte luxus lenne arra fizetni egy versenyigazgatót, hogy az elméleti hátteret a
koncepció kidolgozását végezze, nem biztos benne, hogy az jó irány. Minden sportszövetségnél az
elnökség határozza meg a koncepciót, az egyesületek feladata a játékosállomány kinevelése, s ehhez
kell tudni támpontot adni, kialakítani egy struktúrát, az elméletet a munka oroszlánrészét pedig az
egyesületek végzik. Összegzi: a versenyigazgatói státusz elsősorban fizikai munka, és sok konfliktust
kell tudni kezelni, a bérezésért pedig mindezt be kell vállalnia annak, aki ezt a funkciót betölti.

Tekuer Norbert is csatlakozik az elnökségi üléshez, Balázs Gábor tájékoztatja az elhangzottakról.
Közös gondolkozásra kéri az alelnököt, aki emlékei szerint korábban Úgy fogalmazott a
versenylebonyolítás kapcsán, hogy „mi majd megoldjuk” — saját magára és Bezzeg Nándorra
vonatkoztatva.

Tekauer Norbert megerősíti ebben, s hozzáteszi, épp azért járt tavaly, tavaly előtt a lehető leg több
versenyen, hogy megnézze a rendezést, és a tapasztalatok alapján tudjon megfelelően reagálni a
helyzetre, és kialakítani, miként lehet a legegyszerűbben, leggördülékenyebben és a leginkább
versenyzőbarát módon lebonyolítani az eseményeket. Elsősorban az országos bajnokság és a
kuparendszer kapcsán vetette már fel, hogy a nemzetközi elvárásokhoz kellene igazítani a
lebonyolítást, s ezt előbb szóban, majd írásban tenne javaslatot. Ismét kiemeli: valóban azt mondta,
megoldják a helyzetet de igazán részletesen még nem volt kibontva a kérdés. Amikor először a soft
szóba került akkor abban egyeztek meg, hogy mindenki sokra tartja, amit Kövesdi Andrea tesz a
szakágért, ás ezzel nem kell foglalkozni a továbbiakban. Azt is elmondja, ezek után az ülést megelőző
héten kezdte el Balázs Gábor taglalni, milyen feladatokról lenne szó pontosan a versenyigazgatói
pozíció kapcsán.

Kövesdi Andrea szerint írásban Úgyis megjelenik, milyen elvárt részei vannak a munkakörnek, és arra
lehet igent vagy nemet mondani.

Tekauer Norbet elmondja, ilyen részletes, írásos formában munkaköri leírás még nem volt s így
végleges megállapodás sincsen egyelőre, noha előzetesen Úgy volt Bezzeg Nándor július elején már
munkába áll. Balázs Gábor azonban már június végén megkereste Bezzeg Nándort a július eleji soft



versenyek kapcsán, bár arról nem is volt szó, hogy ezzel a szakággal foglalkoznia kellene majd. Ekzben
azonban a foglalkoztatásával kapcsolatos folyamatok nem indultak el, és a WDF Balaton Open során
tervezett egyeztetések sem történtek meg a versenyrendszer átalakítása kapcsán. Ellenben később
érkezett egy e-mail, hogy lesz egy rendkívüli elnökségi ülés a témában. Hozzáteszi; egyetért Kövesdi
Andreával, a munkaszerződés részeként ott lesz a munkaköri leírás’ egyeztetni, tárgyalni lehet róla,
hogy szükséges-e finomítani, van-e, aki elvállalja az adott fizetésért és költségtérítésért. Úgy véli’
konkretizálni kell a dolgokat mert az egész magyar dartstársadalomnak az az érdeke, hogy egy
határozott egyéniség álljon bele a versenyek lebonyolításába, aki, ha megkapja a megfelelő, írásban
lefektetett kereteket, akkor azt be is tartja, az elnökségi pedig betartatja.

Bódi Richárd szerint érdemes lehet két szakaszra bontani a szerződéskötést. A jelenlegi’ „kezdeti”
fázisban nem a versenyrendszer átalakítása az elsődleges, hanem az, hogy lesznek még versenyek
idén, amelyeket le kell bonyolítani, ezt meg kell oldani. Úgy gondolja, ehhez lehet egy szerződést
rendelni év végéig, amely Tekauer Norbert javaslata szerint tartalmazza a részletes kereteket, erre az
időszakra. Ha ezt Bezzeg Nándor vállalja, és jól alakul az együttműködés, mindenkinek megfelelő a
rendszer, akkor érdemes hosszabbítani. Ha viszont nem válik be a közös munka, akkor pályázatot
kellene kiírni a pozícióra.

Balázs Gábor arra szeretné felhívni a figyelmet, hogy miért lenne jó Bezzeg Nándort választani a
pozícióra, és miért nem. Kevés olyan hazai szakember van, aki olyan szinten átlátja a versenyek
működését itthoni és külföldi tapasztalatok alapján egyaránt, mint ő. Meg lehet említeni Barta
Zsoltot és Vereckei Lajost, akik szintén magas szinten átlátják a rendszert, vagy Bódi Richárdot
Molnár Lászlót és Kövesdi Andreát, akik szintén le tudnak bonyolítani egy eseményt. Ez alapján öten
már le tudnak vezetni egy versenyt. Ugyanakkor kevés az, aki a szakmai tudás mellett konfrontálódni
is mer. Ilyet az utcáról beesve csinálni nem lehet. Úgy véli azonban, hogy — bár szlogennek hangozhat
— de egy darts van, nincs külön soft meg steel. Egy adatbankon fut keresztül minden, egy a
szabályrendszer. Heti két nap irodai, és főként irodán kívüli, végzett tevékenységből áll a munkakör,
amikor verseny van hétvégén, oda kell menni, egyébként pedig még otthonról kell adatrögzítést
végezni.Balázs Gábor szerint Kövesdi Andrea önállóan is le tud vezetni egy soft versenyt, tehát az
ebben való segítségnyújtás főként abból áll, meg kell kérdezni, szüksége van-e segítségre. Komplex
elláttásra van szükség négy év után úgy látja, nem lehet szétbontani a feladatokat már csak azért
sem, mert korlátozott számú kolléga van, főleg, aki autót is vezet. A versenyigazgató utazási
költségeit meg tudja téríteni a szövetség, ahogy a szállást is.

Tekauer Norbert megjegyzi, a feladatokkal tisztában van, de akkor mi lenne a megoldás?

Balázs Gábor még őszintébben fogalmaz; vagy felvesz valakit a szövetség, aki elvégzi a munkát, vagy
az lesz, ami az előző ciklus alatt, hogy az elnökségnek kell kiegészíteni az iroda munkáját. De abba
már belefáradt, hogy az elnökség járjon tollért és papírért minden versenyen, majd, amikor a
játékosok elmennek a helyszínről, a saját kollégái segítségével kelljen megmentenie a szövetség
értékeit. Szükség van versenykiírásra, az eszközöket hozni-vinni. Elmondja: a legutóbb is magára
vállalta, hogy a szövetségi irodában maradt érmeket kiviszi a versenyre, bár odaadhatta volna őket
másnak. Előre meg kell csinálni a csapatbajnokik papírjait. Ha több emberre van szükség, akkor pedig
pénzt kell még szerezni.

Katona Dávid és Bódi Richárd örülnek, hogy végre ki van mondva, mire van szükség.

Balázs Gábor újabb példát hoz, hogy szemléltesse, miből fakadnak a problémák. Elmondja: van egy
utánpótlás korú játékos, akinek gluténérzékenység miatt speciális étrendet kell tartania, hozza
magával az ételt, de mikrót sem intézett neki senki, ráadásul a szálláshely sem volt segítőkész, így
végül ő, mint Elnök szerzett mikrót. Arra hívja fel a figyelmet: ezt a helyzetet korábban sem oldotta



meg senki, noha már korábban is szembesült vele a szövetség. Nem állt fel senki, hogy elintézze,
pedig operatív feladat például beszerezni egy mikrót a szövetségnek — a tollhiányról nem is beszélve.

A versenyrendszer üzemeltetése, az operatív rész tehát megoldatlan, vagy a feladatmennyiség túl
nagy és kezelhetetlen, vagy a struktúra alkalmatlan — ebből fakadnak ezek a problémák. Elnökként ő
maga is pakolt installációt. Emiatt indult a gondolkodás, hogy meg kell ezt oldani.

Kurucz Tamás is azokkal ért egyet, akik a munkaköri leírás létrehozását szorgalmazzák — ez alapján
lehet ajánlatot tenni Bezzeg Nándornak, aki vagy elfogadja, vagy ha elutasítja, akkor pályázatot kell
kiírni.

Kiss Imre arról beszél, végig kell gondolni, hol a hangsúly a munka során — a szellemi vagy a fizikai
tevékenységen. Ugyanis az építésnél például a fizikai erőé a főszerep, erre egy komplett csapatot kell
felépíteni, olyanokat, akik tudják, mi a dolguk, mit hova kell tenni. Hozzáteszi, ez is olyan munka,
amit ő maga és Tekauer Norbert korábban társadalmi munkában végzett. Kiemeli: ha rendezvény
van, akkor ott kell lenni, hogy ha problémás helyzet van, akkor bele lehessen nyúlni. Ő is úgy véli
azonban, hogy az Elnökséget nem azért választották meg, hogy ezt a munkát maguk végezzék, hanem
azért, hogy kitalálják, mi a megoldás — a megoldáshoz pedig az anyagi forrásokat is tudni kell
előteremteni.

Bódi Richárd felveti, hogy önkénteseket lehetne bevonni, ahogy erre már volt is példa, s ebben
Mihályi Petra tudna segíteni. Balázs Gábor felhívja a figyelmet arra, hogy az önkéntesekkel sem lehet
minden munkakört ellátni, továbbá az önkéntesek foglalkoztatásának is vannak költségei, mert a
koordinátor, az egyenruhájuk és az étkeztetésük pénzbe kerül. Ezután arról beszél, hogy fontos a
klubedukációs folyamat is, rengeteg múlik az egyesületi vezetőkön a versenyek lebonyolítása kapcsán
— hogy a játékosaik ne menjenek el úgy, hogy nem írnak a kiesésüket követő mérkőzéseken, vagy
szedjék össze a szemetet maguk után. Ha kezdődik egy mérkőzés, akkor se a játékos, se az író ne
mondja azt hogy még kimegyek, elszívok egy cigit vagy most megyek mosdóba. Ahol a klubvezető
igényes erre, ott ez meglátszik a játékosok hozzáállásán is. A szombathelyiek és a szegediek például
közösen meg is szokták köszönni a verseny végén a lebonyolítást. Azonban hiába mondta el ezt eddig
a klubvezetőknek az elnökség, kevés klubnál foglalkoznak ilyen szinten a kultúra fejlesztésével — erre
is megoldást kell találni.

Katona Dávid egyetértését fejezi ki, hozzátéve, hogy épp ezért vette át a csapatot az előző vezetőtől,
akinek nem volt ideje lejárni a versenyekre, a csapat pedig szétszéledt. Időbe telik, de már érzi, hogy
egyre jobban tud hatni a játékosaira, így azok könnyebben maradnak írni, jobban figyelnek az
öltözékre, a szemétszedésre saját maguk után. Szerinte is a klubvezetők gondolkodásának kell először
változnia.

Bezzeg Nándor ennél sokkal direktebben fogalmaz, szerinte felkészületlen és etikátlan embereket
engednek be a versenyekre, kontroll nélkül. Nem írnak, nem úgy viselkednek, ahogyan kellene,
kötözködnek, miközben sokan fel sem fogják, hogy a nemzeti bajnokságról van szó. Ő is megerősíti,
hogy ez egyesületi felelősség. Az anyagba is beleírta, amelyet az Elnökségnek küldött — a hozzáállás
változását megköveteli a sportág. Felkészületlen, alkalmatlan embereket, akik lejáratják az adott
egyesületet nem lenne szabad nevezni. Hozzáteszi: amennyiben ő lesz a versenyigazgató, a jövőben
erre lesz javaslata, miként lehet ezt koordinálni. a folyamat elindításához meg kell fogalmazni a
szakmai elveket, a viselkedési normákat, és azt hogy milyen viselkedési mádoknak nincs helye a
magyar dartsban.

Balázs Gábor azt javasolja, hogy nagyjából két héttel később folytatódjon a napirendi pont tárgyalása,
az Összes elnökségi tag jelenlétével, személyes formában. Arra kéri Bezzeg Nándort és Tekauer



Norbertet, bogy addigra dolgozzanak ki konkrétumokat a versenyigazgatói pozíció és a helyzet
megoldására, tegyenek le javaslatot, bogy mi az, ami Bezzeg Nándor számára is elfogadható. továbbá
szeretné, ha Bezzeg Nándor az összes témakörben kifejtené majd véleményét. Hozzáteszi: azt kell
összefoglalni, hogy mi az, amit meg lehet cvalósítani, és ml az, amit nem, és ki az, aki meg fogja
csinálni a dolgokat. Az Elnökség tagjait is arra kéri, kezdjenek el gondolkozni a lehetőségeken.

Három pontban foglalja össze Balázs Gábor, bogy ő mit lát. Elsőként azt emeli ki, hogy meg kellene
venni a Budapesti Darts Szövetségtől a soft gépeket erre a forrást is meg kell teremteni.

Emellett csökkentené a versenynapok számát, és meg kell oldani, hogy a steel versenyrendszer a
nemzetközi események versenyrendszeréhez közeledjen. Négy-öt leges mérkőzéseket javasol, s úgy
véli, akkor lehet pörgetni a versenyeket, lejjebb vinni a versenynapok számát, ha a klubvezetők
edukálják a versenyzőiket, és azok nem mennek el Írás nélkül. Így még akkor is csökkenne a
versenynapok száma, ha egyébként több forduló lenne. A csapatbajnokság kapcsán
véleménykülönbség alakult ki közte és Bezzeg Nándor között. Arra hívja fel a figyelmet, hogy nem
lehet a jövő évtől bevezetni a reformokat, mivel a jelenlegi kiírás felmenő rendszerben van, két év
kell az átalakításhoz, s itt is az a cél, hogy napokat „nyerjenek”.

A harmadik pont, amelyet fontosnak tart, bogy a magyar játékosok nehezen akklimatizálódnak a
nemzetközi mezőnyhöz, a nemzetközi versenyek hangulatához. Erre vonatkoztatja a „Ha a hegy nem
megy Mohamedhez, akkor Mohamed megy a hegyhez” elvet — úgy gondolja, hogy mivel a magyarok
nem utaznak külföldre, ezért a WDF ranglistaversenyeit kell Magyarországra hozni. Ezek rendezési
költsége nem olyan magas, és a WDf jelenleg országonként maximum 16 versenyt enged rendezni.
Szeretné, ha ezt a keretet Magyarország maximálisan kihasználná. Hozzáteszi: a ranglistapont
rendszer miatt ez a legfőbb esély arra is, hogy a világbajnoki kvóták meglegyenek. Immár második
évben rendezte meg a szövetség a Balaton Opent, és kijelenthető, hogy a külföldiek is elkezdtek
Magyarországra szokni, ha erre eljöttek, jönni fognak másikra is. Rendezhetne Szeged, Pécs,
Debrecen’ Szombathely, Győr is ilyen versenyt. Szeretné Magyarországot a nemzetközi darts egyik
központjává tenni, s erre forrást is lehet találni, amellyel a rendező klubok legalább nullszaldósra
jönnének ki, vagy még bevételük is lehetne. Rávilágít, nagyon hiányzik, hogy a magyarok többet
versenyezzenek nemzetközi mezőnyben, nem szabad félni a kieséses megméretésektől.

Az Elnökség tagjai egyetértenek a döntés elnapolásával, de többen jelzik: jön két hazai verseny, ezek
lebonyolitását meg kell oldani. Balázs Gábor leszögezi: ezzel nem lesz probléma.

Az elnökség megegyezik abban, július 25-én folytatják a napirendi pont tárgyalását, személyes
jelenlét mellett.

Balázs Gábor Elnök az ülést 19:44 perckor berekeszti.

k.m.f
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